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1. Is het college bekend met de gevaren die met Lelieteelt meekomen?  

Het college is bekend met de gewasbeschermingsproblematiek bij lelieteelt, de daarbij 

mogelijke gevaren zijn onderzocht door het RIVM. Duidelijk is dat 

gewasbeschermingsmiddelen gezondheidsschade kunnen opleveren.  

De RIVM-rapporten wijzen op mogelijke gezondheidsrisico's van 

gewasbeschermingsmiddelen die onder ander worden gebruikt in de lelieteelt. 

 

2. Is het college bekend met het feit dat ondanks het gebruik van legale 

bestrijdingsmiddelen er toch jurisprudentie is waardoor lelieteelt op bepaalde delen 

verboden wordt?  

Het college is bekend met een civiele uitspraak van een  rechter waar lelieteelt is 

verboden¹. De civiele rechter heeft lelieteelt op basis van het Europees voorzorgsbeginsel 

verboden.  

¹ ECLI:NL:RBLIM:2024:2330, Rechtbank Limburg, C/03/329579 KGZA 24-111 

 

3. Kent het college de kavels waarop in Dalfsen Lelies worden (of recent zijn) geteeld? Zo 

ja, kent het college ook de situatie ter plekke?  Is dit onvergelijkbaar met plaatsen waar 

de rechter lelieteelt verboden heeft?  

Het college is bekend met de lelieteeltbedrijven in de gemeente Dalfsen maar heeft geen 

zicht op de percelen waarop geteeld word.  In het Omgevingsplan van de gemeente 

Dalfsen is geen verbod voor deze teelt opgenomen. 

Bevoegd gezag 

De ministeries van IenW en LVVN zijn bevoegd gezag en verantwoordelijk voor toezicht 

op het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen en biociden op o.a. de MBA ‘telen van 

gewassen in de openlucht’. Dit volgt uit artikel 13.3a0 van het Omgevingsbesluit. 

Handhaving voor de ministeries doet het NVWA, die het deels uitbesteedt aan het 

waterschap.  

 

4. Is de teelt van Lelies in de afgelopen jaren ook toe- of afgenomen?  

De gemeente Dalfsen beschikt niet over deze informatie, dit is een taak van ministerie 

van IenW en LVVN. 

 

5. Is het college in gesprek met deze agrariërs en de omwonenden, zodat risico’s voor de 

gezondheid worden besproken en voorkomen? Worden hier maatwerk afspraken over 

gemaakt?  Bij nieuwe ontwikkelingen houden we rekening met de zogenaamde 

https://uitspraken.rechtspraak.nl/details?id=ECLI:NL:RBLIM:2024:2330


 

spuitvrijezones. Harde wetgeving is er op dit vlak nog niet, vaste lijn uit jurisprudentie is 

een afstand 50 m.  Binnenkort heeft de verantwoordelijke portefeuillehouder een eerste 

werksessie ‘participatie rondom gewasbescherming’ met deze werksessies wil de  

provincie Overijssel informatie ophalen om te komen tot een provinciaal afwegingskader. 

Hierbij zijn diverse stakeholders betrokken, zoals LTO Noord, Cumela, Natuur en milieu 

Overijssel, GGD’s etc. 

 

Omgevingswet (bestuursrecht) 

Bij nieuwe ontwikkelingen op grond van de Omgevingswet  is het verplicht om 

gezondheid (Ow art. 1.2 en 1.3) te toetsen. Bij toevoegen van gevoelige functies houden 

we o.a. rekening met een afstand van 50 meter tussen gevoelige functies en agrarische 

locaties. Voor bestaande locaties is dit vraagstuk echter een stuk complexer vanwege de 

bestaande rechten van de belanghebbende en het gebruik van 

gewasbeschermingsmiddelen op nationaal en Europees niveau is toegestaan.  

 

6. Neemt Dalfsen (al of niet met partners binnen P10 of provincie) gericht acties om te 

werken aan het verminderd pesticide gebruik in met name Lelieteelt of vergelijkbare 

landbouw gewassen? Is er een ambitieus en /of collectief duurzaam initiatief bekend?   

De gemeente Dalfsen is aangehaakt bij o.a. de werkgroep toekomst van het platteland 

van de P10. Hierin wordt met vergelijkbare gemeenten die tegen vergelijkbare 

problematiek aan lopen hierover gesproken. Gewasbeschermingsmiddelen is hierin ook 

een belangrijk thema. Er worden ervaringen gedeeld en gesproken met andere partijen 

(bijv. ministeries). Ook vanuit de provincie ontvangen we regelmatig informatie, die we 

o.a. bespreken in Vechtdal verband.  

Bovendien worden er ook initiatieven vanuit de sector zelf ontwikkeld, bijvoorbeeld door 

, om het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen terug te dringen, 

gerichter in te zetten (precisielandbouw) of om hun activiteiten te verbreden naar 

andere gewassen.  is bijvoorbeeld betrokken bij een project vanuit de 

WUR. Of om hun activiteiten te verbreden naar andere gewassen. In het kader van het 

programma landelijk gebied gaan wij met deze partijen in gesprek. Vanuit deze 

gesprekken en de ervaringen uit de netwerken kan het van belang zijn een standpunt in 

te nemen in het programma landelijk gebied en deze te verankeren in juridische regels. 

Ook kan gekeken worden naar hoe innovatieve initiatieven (beter) ondersteund kunnen 

worden. 

 


